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Referat 

Referat 

1. Præsentationsrunde + foto (bilag) 
Bestyrelsen præsenterer sig og der tages foto til hjemmesiden. Der er vedlagt en kontaktliste. 
 
Beslutning: 
Cecilie opdaterer kontaktlisten: Simone er valgt til Himmelrummets børnehave og vuggestue. 
Lasse er valgt til dagplejen. Vil du have dit telefonnummer på listen, skal du sende på mail til 
Cecilie. 
 
Bestyrelsen tager en runde med stjernestunder/gode øjeblikke. 
 
Foto udskydes til næste møde da flere er fraværende. 
 
 

2. Valg af mødeleder og referent 
Bestyrelsen vælger en mødeleder og referent for dette møde. Bestyrelsen drøfter mødeledelse 
under pkt. Forretningsorden. 
 
Beslutning: 
Lasse er valgt som mødeleder. Cecilie er referent. 
 
 

3. Godkendelse af dagsorden 

Bestyrelsen godkender altid dagsordenen inden mødet fx hvis vi flytter rundt på punkter. Der 
kan ikke sættes nye punkter på dagsordenen på dagen, men vi kan tilføje punkter til 
eventuelt, hvor der dog ikke kan træffes beslutning. 

Beslutning: 

Godkendt. 

Forum Bestyrelsesmøde Dagtilbuddene i 
Tommerup Området 

8. oktober 2024 

Tid Tirsdag 8. oktober kl. 19.00-21.30 

Sted 
 
Deltager 
Forældrerepræsentanter 
 
 
Personalerepræsentanter 
 
Afbud fra 
 
Mødeleder 
 
Referent 

Overmarksgården 
 
  
Simone, Lasse, Morten, Cecilie, Trine 
 
 
Charlotte, Henriette 
 
Malene, Gitte, Kasper 
 
Lasse 
 
Cecilie 
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4. Evaluering af valgaften 

Bestyrelsen evaluerer valgaftenen. 

Indstilling: 

Det var en hyggelig og også sjov aften med legen, som Asger stod for. Der var flere fremmødte 
deltagere sidste år, men tilmeldte deltagere var større i år, dog der var et stort frafald på 
dagen. De fremmødte var engagerede i diskussionerne. Tiden gik hurtigt i 
gruppedrøftelserne – men der var også lidt kortere tid end afsat, fordi der var mange 
spørgsmål til beretninger og forældreråd. Det er mest praktisk at afholde på 
Overmarksgården, fordi der er mest plads og er nemt med køkkenet. 

Opfordring til at bruge fællesarrangementer som fx arbejdsdage, fællesspisninger osv. til at lave 
reklame for forældrerådene og bestyrelsesarbejdet og -valget. 

Bestyrelsen besluttede at gentage formatet i 2025. Næste år med en fælles præsentation af 
begge forældreråd. 

 

5. Styrelsesvedtægt (bilag) 

Forældrebestyrelserne i dagtilbuddene i Assens Kommune skal arbejde inden for rammer 
fastlagt i en styrelsesvedtægt. 

Indstilling: 

Da alle fremmødte er gengangere, blev vedtægten ikke gennemgået. Er den ikke læst forud for 
mødet opfordres alle til at læse den igennem igen. 

 

6. Forretningsorden for bestyrelsen 2024-2025 (bilag) 

Bestyrelsen fastlægger sine egne ”spilleregler” for samarbejdet i forretningsordenen, så længe 
det er inden for rammerne fra styrelsesvedtægten. Bestyrelsen gennemgår 
forretningsordenen fra sidste år og vedtager med eventuelle ændringer. 

Det foreslås at forretningsordenen opdateres med: 

1) Der vælges en fast mødeleder på det konstituerende bestyrelsesmøde. 

2) Indkaldelse vedlagt dagsorden og bilag videresendes af områdeleder til alle 
medarbejdere i området. Medarbejdere skal gå til den relevante 
medarbejderrepræsentant, hvis de har inputs til bestyrelsen. 

Beslutning: 

Ad 1. Der vælges enten mødeleder på det enkelte møde eller vælges en i udgangspunktet fast 
mødeleder. Skrives ind under § 3. 

Ad 2. Godkendt og indarbejdes under §2. 

7. Konstituering 
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Bestyrelsen konstituerer sig med en formand og næstformand. Begge skal være 
forældrerepræsentanter. 

Beslutning: 

Cecilie er valgt som formand. Lasse er valgt som næstformand. 

8. Suppleanter 

På valgaftenen var ingen af de fremmødte interesserede i at stille op som suppleanter. Derfor 
blev bestyrelsen givet den opgave, at finde to suppleanter. Karina og Anja, der begge var 
suppleanter sidste år, var forhindrede i at deltage på valgaftenen men har efterfølgende 
sagt, at de gerne vil være suppleanter. 

Beslutning: 

Karina er 1. suppleant og Anja er 2. suppleant.  

 

9. Underskrivelse af tavshedserklæring (udleveres) 

Du er underlagt tavshedspligt som medlem af bestyrelsen. Erklæring skal underskrives. 

Beslutning: 

Det er kun nye medlemmer der skal underskrive, så Kasper skal undersrkive på næste møde. 

 

10. Årshjul 2024-2025 (bilag) 

Bestyrelsen vedtog for nogle år siden et årshjul. Bestyrelsen gennemgår og vedtager årshjul med 
eventuelle ændringer. Det foreslås principperne lægges ind i handleplanen, så de 
gennemgås fast en gang årligt. 

Beslutning: 

Budgetstatus i 4. kvartal ændres til forventet årsregnskab. 

Med den ændring er årshjulet godkendt. 

11. Møde- og handleplan 2024-2025 (bilag) 

Der skal afholdes minimum 4 bestyrelsesmøder, og her i området er vi landet på at 6 møder er 
et godt antal. Bestyrelsen fastlægger datoer for møder i december, januar, marts, maj og august 
samt valgaftenen i september. 

Bestyrelsen drøfter mødetidspunkt og afholdelsessted og vedtager en foreløbig møde- og 
handleplan som opdateres på næste møde med indhold. 

Beslutning: 

Mødedatoerne ligger: 10. december, 22. januar, 18. marts, 21. maj, 19. august. 

Valgaftenen lægges tirsdag den 16. september kl. 19-21.00. 

Mødetidspunktet er fast 19-21.30 og møderne afholdes på Overmarksgården. 
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12. Invitationer til møder: Forældreaften 24.10 og dialogmøde 21.11 

Alle er inviteret til både forældreaften og dialogmøde. Der er kommet invitation til 
forældreaftenen som er rundsendt på mail. Man tilmelder sig selv, og bestyrelsen 
koordinerer eventuel transport til Rådhuset i Assens. 

2 gange årligt indkalder Uddannelse, Børn og Familieudvalget til dialogmøder.  Der er endnu 
ikke kommet dagsorden til dialogmøde i november, som afholdes fælles for dagtilbud og 
skoler i det såkaldte ”partnerområde øst”, men formanden har været til formøde hvor 
temaet blev fastlagt til ”mangfoldige børnefællesskabet”. 

Beslutning: 

Cecilie deltager i forældreaftenen. Er der andre der forventer at deltage, så må de gerne give 
besked til Cecilie, ligesom de selv skal huske at tilmelde sig jf. videresendt mail. 

Lisbeth/Lise sender info ud, når der kommer tilmelding til dialogmødet. Tilmeldingen plejer at 
skulle ske igennem områdelederen, og dermed stedfortræderen, mens Lisbeth holder ferie. 

13. Orientering fra ledelsen 

Lisbeth har fast et orienteringspunkt på dagsordenen. På dette møde orienteres om bl.a. om 
stisystem. 

Beslutning: 

Stien mellem Vesterled og Overmarksgården blev ikke prioriteret i kommunens budget for 
2025. Punktet sættes på dagsordenen igen til januar, så vi kan arbejde med det frem mod 
budgetforhandlingerne næste år, meget gerne i samarbejde med lokalrådet. 

Lisbeth orienterede om økonomimøde med ledelse. Økonomi er også på næste pkt. på 
dagsordenen. 

Lisbeth har tidligere orienteret om at børnehaven Overmarksgården er normeret til et lavere 
børnetal, end der har været hidtil. Derfor har forældre fået besked om, at der ikke er plads til 
deres barn, ligesom der har været usikkerhed blandt medarbejdere. Der er dog pt. tvivl om 
børnetallet, som måske derfor vil stige igen. Lisbeth orienterer bestyrelsen, når der er nyt. 

Bestyrelsen drøftede såkaldte ”tomgangspladser”: Der er reelt et mindre antal børn i 
børnehaven Overmarksgården end den er normeret til, da der står åbne pladser 
(”tomgangspladser) af hensyn til pladsgarantien til vuggestuebørn. Det ser bestyrelsen som en 
budgetmæssig udfordring, da der ingen indtægt er på tomgangspladser. Det er i omegnen af 12 
pladser fordelt over 9 måneder i 2024/2025. 

Bestyrelsen drøftede om det kunne være muligt at få lov til at have ”for mange børn” i nogle 
måneder i foråret, for at undgå at have tomme pladser en stor del af året, idet tomgangspladser 
både er problematisk ifht. økonomi, men også at skuffe børn og forældre. 

Bestyrelsen er derudover bekymrede for, at der kan opstå en situation, hvor kun børn der har 
gået i vuggestuen Overmarksgården kan komme i børnehaven, da de er de eneste der er sikret 
plads. Det skaber en ”lukket klub” og kan risikere at presse forældre til at indskrive børn i 
vuggestuen i kortere eller længere periode af hensyn til sikring af børnehaveplads. 
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Dette kan ligeledes medføre et uhensigtsmæssigt arbejdsmiljø for både dagplejere og 
vuggestuemedarbejdere, og unødige skift for børn.  

Bestyrelsen følger op, når der er nyt fra Lisbeth. 

 

14. Nedsættelse af økonomiudvalg 

Området forventer et underskud, der vil udløse, at der skal arbejdes med en særlig handleplan 
for økonomien i 2025. Bestyrelsen drøfter, hvad det betyder for os som forældre, at der en 
dårlig økonomi i dagtilbuddene. 

Bestyrelsen nedsætter et økonomiudvalg. Udvalg er ikke beslutningsdygtige, men kan fx 
forberede punkter til bestyrelsesmøder. Økonomiudvalget skal dels indgå i tættere samarbejde 
med Lisbeth omkring økonomi og handleplan for underskud i 2025, og dels kan tage dialog 
med forvaltningen omkring ledelsesunderstøttelse og budgettildeling efter 
minimumsnormeringer er indført.  

Beslutning: 

Bestyrelsen drøftede, at også dagplejen har en økonomisk tildeling, som ikke hænger sammen 
med udgifterne. 

Bestyrelsen nedsatte et økonomiudvalg bestående af Morten, Lasse og Cecilie og med Lisbeth 
som fast deltager. Udvalget mødes online mandag den 21. oktober kl. 16.30. Lisbeth indkalder. 
Mødet ligger umiddelbart efter Lisbeths næste møde med sin ledelse, og eventuelle spørgsmål 
der skal med hertil skal derfor koordineres inden. 

15. Eventuelt 

Der kan tages nye punkter op, men der kan ikke træffes beslutninger. 

Beslutning: 

Bestyrelsen vil gerne følge op på ønsket fra valgaftenen om et fællesmøde mellem 
forældrerådene. Bestyrelsen opfordrer Asger og forældrerådet fra Himmelrummet til at tage 
tråden op. Simone deltager gerne på vegne af bestyrelsen. 

Der spørges ind til en status på Lisbeths opgaver i Agerholm (børnehave og vuggestue i Brylle). 
Lisbeth er fortsat tilknyttet, og det er på nuværende tidspunkt uklart med en tidshorisont. 

Simone spørger ind til skifte/overtøjspolitik i Himmelrummet. Lisbeth understreger at 
personalet skal kontakte forældre, hvis der ikke er tilstrækkeligt skifte/overtøj til at børnene 
kan indgå i dagens aktiviteter, hvilket er fælles for hele dagtilbudsområdet, jvf en 
bestyrelsesbeslutning om skiftetøj. 

Bestyrelsen drøfter en form for bytteordning med overtøj. Ideen bringes videre til 
forældrerådet. 


